
Fritids- og Kulturudvalget 2018-2021s møde den 08. 

april 2021

via Skype kl. 08.00

Referat

48  Godkendelse af dagsorden

Beslutning

Godkendt.

49  Evaluering af Byrådsperioden 2018-2021

Sagsfremstilling

Byrådet har på deres møde den 24. februar 2021 godkendt formål, hovedspor og tidsplan for en 

evaluering af byrådsperioden.

Af tidsplanen fremgår det, at der på møder i fagudvalg og Økonomiudvalg i april måned 

gennemføres en drøftelse indenfor tre temaer:

• Politisk organisering og arbejdsform

• Understøttelse af Byråd og udvalg

• Det gode samarbejde og politikernes arbejdsvilkår

Med afsæt i input og pointer fra drøftelserne i udvalgene tilrettelægges et temamøde for det 

samlede Byråd i maj måned.

Til brug for drøftelserne i udvalgene er der udarbejdet nedenstående oplæg med forslag til 

understøttende spørgsmål. Spørgsmålene er tænkt som inspiration, som udvalgene kan tage 

udgangspunkt i.
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Det er ikke tanken, at udvalgene skal besvare samtlige spørgsmål, men anvende dem til at 

fokusere drøftelserne på, hvad der optager udvalgets medlemmer. Input der ligger udover 

spørgsmålene er selvfølgelig også velkomne.

Alle kan frit dele deres egne overvejelser og erfaringer. Udvalget skal således ikke nå til enighed 

om noget.

Tema 1: Politisk organisering og arbejdsform

I dette tema er fokus på drøftelse vedr. fordele og ulemper ved den nuværende udvalgsstruktur 

samt en række spørgsmål, der knytter sig til udvalgenes og Byrådets arbejdsform.

Organisering og struktur:

Hvilke overvejelser kan der gøres om den nuværende udvalgsstruktur?

Hænger udvalgets opgaver godt sammen? Er der en tilstrækkelig "opgavevolumen"?•

Er der tilstrækkeligt klare snitflader til de øvrige udvalg? Er der steder, hvor udvalgsstrukturen 

udfordrer håndteringen af visse tværgående sager?

•

•

Vi har i indeværende byrådsperiode ét § 17, stk. 4-udvalg (ad hoc-udvalg) i form af Udvalget for 

By og Land.

Er der et ønske om at etablere flere § 17, stk. 4-udvalg (ad hoc-udvalg) udvalg - eventuelt 

mere midlertidige § 17, stk. 4 udvalg (fx ét eller to-årige udvalg) til varetagelse af mere 

afgrænsede, konkrete projekter, og hvor brugere/borgere evt. indgår i selve udvalget?

•

Er det oplevelsen, at der er en klar afgrænsning mellem § 17, stk. 4 udvalget og de stående 

udvalg?

•

•

Overvejelser og ønsker vedr. mødestruktur og arbejdsform mere generelt.

Hvad fungerer godt, og hvad fungerer mindre godt i forhold til udvalgets arbejds- og 

mødeformer? Herunder mødekadence, brug af temamøder, virtuelle møder, fællesmøder 

mellem flere udvalg m.v.

•

Byrådet besluttede sidste år en ændring af reglerne for Byrådets spørgetid. Hvordan opleves 

de nye regler fungerer? Hvad er fordele og ulemper ved disse?

•

•

Ønsker til øget inddragelse af borgere og brugere i forhold til politikudvikling m.v.

Hvilke overvejelser kan der gøres om inddragelsen af borgere og brugere i udvalgets 

arbejde?

•

Hvilke positive erfaringer har udvalget gjort sig med inddragelse af borgere og brugere? Er 

der sager, som er mere velegnet til inddragelse end andre?

•

Er der konkrete forslag til områder/sager, hvor borgere eller brugere burde inddrages mere 

eller på andre måder?

•

•



Tema 2: Understøttelse af Byråd og udvalg

Under dette tema fokuseres på en erfaringsopsamling vedr. sekretariatsbetjening af byråd og 

udvalg, dagsordner og sagsfremstillinger til de politiske møder.

Hvordan opleves sekretariatsbetjeningen af udvalg og byråd? Hvad fungerer godt og mindre 

godt?

Er der konkrete forslag til ændringer? Eller elementer, der er vigtige at holde fast i 

fremadrettet?

•

•

Et vigtigt element i det politiske arbejde er dagsordnerne til møderne - og det er samtidig også 

qua dagsordnerne, at omverdenen kan følge med i det politiske arbejde.

Er der synspunkter vedr. dagsordnerne til de politiske møder, herunder evt. ønsker til 

ændring af dagsordenskabelonen?

•

•

Tema 3: Det gode samarbejde og politikernes arbejdsvilkår

Temaet lægger op til en drøftelse af det gode samarbejde samt politikernes arbejdsvilkår.

Hvad er vigtigt i samarbejdet med politiske kollegaer?•

Hvilke gode råd kan der gives videre til nyvalgte byrådskollegaer?•

Hvilke overvejelser kan der gøres omkring arbejdsvilkårene som udvalgs- og byrådsmedlem?

Er der evt. svære arbejdsvilkår, som der kan ændres på ved at tilrettelægge arbejdet i udvalg 

og byråd på en anden måde?

•

Er der forslag, som kan indgå i introduktion af medlemmer til det kommende Byråd?•

•

Som inspiration til drøftelserne vedr. tema 3 er der vedlagt "Beskrivelse af god tone og 

forebyggelse af sexisme i Frederikssund Byråd", som er vedtaget som opfølgning på Byrådets 

temamøde i januar 2021 om forebyggelse og håndtering af sexisme.

Med afsæt i input og pointer fra drøftelserne i udvalgene tilrettelægges et temamøde for det 

samlede Byråd i maj måned. Endvidere vil opsamlingerne fra de enkelte udvalgsmøder blive gjort 

tilgængelige i First Agenda.

Økonomi

Center for Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Centerchefen for Politik og HR indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Sagen drøftes som led i evalueringen af indeværende Byrådsperiode.1. 



Beslutning

Drøftet.

God tone i Frederikssund Byråd•

50  Regnskab 2020 - FRK

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse § 40.

Sagsfremstilling

Administrationen fremlægger Fritids- og Kulturudvalgets regnskab for 2020 til orientering. 

Kommunens samlede regnskab fremlægges for Økonomiudvalget og Byrådet.

Drift

I løbet af 2020 er budgettet under Fritids- og Kulturudvalget reduceret med 0,8 mio. kr. 

hovedsageligt vedrørende Kultur og Havnebadet, der blev sat i bero i 2020.

Herefter udgør det korrigerede budget 59,2 mio. kr. Forbruget udgør 57,5 mio. kr., hvorefter årets 

resultat viser et mindreforbrug på 1,6 mio. kr.

Mindreforbruget på 1,6 mio. kr. fordeler sig på følgende bevillinger:

Mindreforbrug på 0,2 mio. kr. på idrætsområdet•

Mindreforbrug på 0,3 mio. kr. på folkebiblioteker•

Mindreforbrug på 0,6 mio. kr. på kulturel virksomhed•

Mindreforbrug på 0,5 mio. kr. på Folkeoplysning og fritidsaktiviteter m.v.•

Se bilag vedrørende drift for yderligere detaljer.

Anlæg

Den oprindelige samlede anlægsramme under Fritids- og Kultudvalget var i 2020 36,1 mio. kr., 

men blev korrigeret med 28,8 mio. kr. til 64,98 mio. kr.

Dette dækker over en opjustering af bruttoanlægsudgifterne på 24 mio. kr. og en nedjustering af 

bruttoanlægsindtægterne på 4,8 mio. kr.
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Opjusteringen af bruttoanlægsudgifterne skyldes primært:

4,9 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende overførsler fra 2019.•

13,1 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende havnebadet.•

15 mio. kr. (merforbrug) vedrørende svømmehal.•

26,8 mio. kr. (merforbrug) vedrørende fremrykkede anlæg.•

2,3 mio. kr. (merforbrug) vedrørende aktivitetsbånd Jægerspris.•

1,8 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende aktivitetsbånd og kunstgræsbaner overført til 2021.•

Nedjusteringen af bruttoanlægsindtægterne skyldes:

7,1 mio. kr. (mindreindtægt) vedrørende havnebadet.•

2,3 mio. kr. (merindtægt) vedrørende idrætsbyen – aktivitetsplads.•

Herefter udgør det korrigerede budget for bruttoanlægsudgifter 67,3 mio. kr. og med et forbrug på 

56,7 mio. kr. ender årets resultat på et mindreforbrug på 10,6 mio. kr., der primært skyldes:

1,5 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende svømmehallen. Svømmehallen er afleveret og åbnet, 

men mangelafhjælpning pågår fortsat.

•

1,4 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende idræts- og spejderfacilitetspuljen. Puljen er prioriteret og 

midlerne udbetales i 2021.

•

1 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende ideoplæg til adgangsvej til svømmehal. Der udestår en 

enkelt faktura, hvorefter projektet afsluttes i 2021.

•

1 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende ideoplæg til maritimt center. Projektet er afsluttet i 2020.•

0,2 mio. kr. (merforbrug) vedrørende aktivitetsbåndet Jægerspris, der er forsinket.•

4 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende kunststofbaner, der er forsinket.•

1,9 mio. kr. (mindreforbrug) vedrørende idrætsbyen - aktivitetsplads.•

Det korrigerede budget for anlægsindtægter udgør 2,3 mio. kr. og med realiserede indtægter på 

0,4 mio. kr. ender årets resultat på en mindreindtægt på 1,9 mio. kr., der kan henføres til færre 

indtægter vedrørende idrætsbyen – aktivitetsplads.

For nærmere gennemgang af regnskabet henvises til vedlagte bilag ”Regnskab 2020 anlæg 

(FRK)”.

Økonomi

Regnskabssagen har i sig selv ingen bevillingsmæssige konsekvenser, da disse fremgår af 

separat overførselssag.



Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

1. Regnskabsforklaringerne på drift og anlæg tages til efterretning.

Beslutning

Tages til efterretning.

Regnskab 2020 - drift - Fritids- og Kulturudvalget•

Regnskab 2020 anlæg (FRK)•

51  Overførsler fra 2020 - FRK

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse § 40.

Sagsfremstilling

Center for Økonomi har sammen med fagområderne gennemgået årets resultat for 2020 med 

henblik på opgørelse af resultatets konsekvens for overførsler til efterfølgende år.

Drift

Hele udvalgets budget udgør serviceudgifter, som principielt er omfattet af overførselsadgang.

Formålet med overførselsadgangen er at skabe en incitamentsstruktur, der sikrer, at enhederne 

agerer økonomisk og aktivitetsmæssigt rationelt i forhold til deres bevillinger. Samtidig er det 

vigtigt, at overførslerne ses i sammenhæng med budget- og regnskabssanktionslovgivningen, idet 

overførsler - i hvert fald til næstkommende år - teknisk set er en tillægsbevilling til det oprindeligt 

vedtagne budget, som udgør sigtepunktet i forhold til regnskabssanktionen vedrørende 

serviceudgifter. Ligesom overførsler skal ses i sammenhæng med likviditetsmæssige forhold mv.

Generelt er det sådan, at på de områder, hvor der er arbejdet aktivt med budgettet forstået på den 

måde, at de opsparede midler er disponeret, foretages der overførsel. På områder med en mere 

almindelig løbende drift, og hvor opsparede midler ikke er disponeret, foretages der derimod ikke 

overførsel.
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På Fritids- og Kulturudvalget var der i 2020 et mindreforbrug på 1,6 mio. kr. Heraf søges 1,1 mio. 

kr. overført således:

Overførsler på 0,785 mio. kr. til 2021:

0,050 mio. kr. vedrørende folkebiblioteker•

0,278 mio. kr. vedrørende andre kulturelle opgaver•

0,457 mio. kr. vedrørende folkeoplysningsområdet•

Overførsler på 0,215 mio. kr. 2021 anlæg:

0,208 mio. kr. vedrørende biblioteket•

0,007 mio. kr. vedrørende Foreningscentret Pedersholm•

Overførsler på 0,102 mio. kr. til 2022:

0,102 mio. kr. vedrørende andre kulturelle opgaver•

For nærmere gennemgang af overførslerne henvises til bilag.

Anlæg

På Fritids- og Kulturudvalget var der et samlet mindreforbrug på 8,6 mio. kr., hvoraf der samlet set 

overføres 3,2 mio. kr. til 2021 fordelt med 5,1 på bruttoanlægsudgifter og 1,9 på 

bruttoanlægsindtægter.

Bruttoanlægsudgifter

1,5 mio. kr. (mindreforbrug) vedr. Svømmehallen. Mangelafhjælpning er i gang, hvorfor 

mindreforbruget overføres til 2021.

•

1,4 mio. kr. (mindreforbrug) vedr. Idræts- og Spejderfacilitetspuljen. Puljen er prioriteret og 

midlerne udbetales i 2021, hvorfor mindreforbruget overføres til 2021.

•

0,34 mio. kr. (merforbrug) vedr. Aktivitetsbåndet i Jægerspris. Projektet er forsinket og 

færdiggøres i 2021, hvorfor mindreforbruget overføres hertil.

•

0,6 mio. kr. (mindreforbrug) vedr. Kunstgræsbanerne. Projektet er forsinket og færdiggøres i 

2021, hvorfor mindreforbruget overføres hertil.

•

1,9 mio. kr. (mindreforbrug) vedr. Idrætsbyen aktivitetsplads. Projektet fortsætter i 2021, hvorfor 

mindreforbruget overføres hertil.

•

Bruttoanlægsindtægter

1,9 mio. kr. (mindreindtægt) vedr. Idrætsbyen aktivitetsplads. Tilskud fra FOA følger udgifterne.•



For nærmere gennemgang af overførsler henvises til vedlagte bilag "Overførsler 2020 anlæg 

(FRK)".

Økonomi

Drift

Overførslerne giver anledning til en drifts-tillægsbevilling i 2021 på 0,785 mio. kr. til drift, mens der 

indarbejdes 0,102 mio. kr. i budget 2022, ligesom der overføres 0,215 mio. kr. fra drift til anlæg 

2021.

Anlæg

Overførslerne giver anledning til en tillægsbevilling i 2021 på 5,1 mio. kr. på bruttoanlægsudgifter 

og en tillægsbevilling på -1,9 på bruttoanlægsindtægter.

Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Fritids- og Kulturudvalget over for 

Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at der på baggrund af regnskab 2020:

Overføres driftsmidler på 0,8 mio. kr. til drift 2021 samt indarbejdes 0,1 mio. kr. i budget 

2022.

1. 

Overføres driftsmidler på 0,2 mio. kr. til anlæg 2021.2. 

Overføres bruttoanlægsudgifter på 5,1 mio. kr. til 2021.3. 

Overføres bruttoanlægsindtægter på 1,9 mio. kr.4. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1-4: Godkendt.

Overførsler 2020 - drift - Fritids- og Kulturudvalget•

Overførsler 2020 anlæg (FRK)•

52  Klimahandleplan - Prioritering af klimaindsats

Sagsfremstilling

Fagudvalgene skal med denne sag drøfte klimaindsatsen. Teknisk Udvalg drøftede bilagte 

sagsfremstilling om klimaindsatsen på møde den 3. februar 2021. Teknisk Udvalg anbefalede en 

temadrøftelse i Byrådet med en efterfølgende høring i fagudvalgene. Temadrøftelsen i Byrådet 
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blev afholdt den 24. februar 2021.

Drøftelserne i Byråd og i fagudvalg skal give Teknisk Udvalg input til, hvorledes klimaindsatsen 

skal prioriteres, således Teknisk Udvalg kan forelægge en realiserbar klimahandleplan til 

behandling i Økonomiudvalget og Byrådet.

Resume af dagsordenpunkt 14, Teknisk Udvalg: Der skal udarbejdes en klimhandleplan, som skal 

beskrive indsatser for at opnå visionen om, at Frederikssund Kommune som geografisk område 

skal være skal være CO2-neutral i 2045. Der er behov for at få præciseret og forventningsafstemt 

ambitionsniveauet i forhold til ressourcer for, at de foreslåede indsatser i klimahandleplanen kan 

blive realiseret. For at komme tættere på klimhandleplanens indhold, er der udfærdiget et 

omfattende idékatalog i samarbejde med kommunens Klimaråd og medarbejdere i By og 

Landskab. Idékataloget skal ses som et inspirationskatalog og danne grundlaget for de 

klimaindsatser, der ønskes gennemført inden for de sektorer, der bidrager til CO2-udledningerne. 

Idékatalog er bilagt sagen, hvor der også er en oversigt over, hvilket ambitionsniveau de enkelte 

idéer hører under. Der er desuden gennemført en kortlægning af CO2-emissioner i kommunens 

geografiske område. De største udledninger kommer fra transport- og energisektoren. 

Energisektoren udgør 46 % af CO2-udledningerne og transportsektoren udgør 40 %. Det er vigtigt 

at igangsætte initiativer på disse områder nu, da indsatserne er langsigtede og kræver strategisk 

planlægning . Nærmere redegørelse for kortlægningen fremgår af kortlægningsnotat, som er 

bilagt sagen.

Tre ambitionsniveauer for klimaindsatsen:

Målet om CO2-neutralitet i 2045 har et langsigtet perspektiv at arbejde ud fra, og derfor er det 

nødvendigt at have en overordnet prioritering af klimaindsatsen frem mod 2045. Det giver fx 

mening, at klimahandleplanen prioriterer indsatser i forhold til transport- og energisektoren, hvor 

der er størst potentiale for at reducere CO2-udledningen.

Der er beskrevet tre ambitionsniveauer, hvor niveau 1 er det mest ambitiøse og 3 det mindst 

ambitiøse. Niveau 1 er således også det dyreste ambitionsniveau, mens niveau tre kræver færrest 

ressourcer.

Ambitionsniveau 1: Ambitionsniveau 1 er den mest ambitiøse indsats, hvor der gennemføres en 

omfattende klimaindsats, hvor omgivelserne involveres. Omstillingsprocessen er en 

forandringsproces, som kræver involvering af medarbejdere, borgere og virksomheder. Arbejdet 

med klima foregår på tværs af forvaltninger, og der afsættes tid til gennemførelse af indsatser 

blandt medarbejdere i alle afdelinger. Projektorganisationen består af fagligheder indenfor klima, 



transport, energi, landbrug, kommunikation, projektledelse og procesfacilitering. Klimaindsatsen 

indeholder desuden indsatser i ambitionsniveau 2 og 3. Det anslås, at den samlede 

ressourceindsats består af seks årsværk (inkl. de 2 årsværk, der i dag er afsat), og at 

medarbejdere i alle forvaltninger deltager i arbejdet.

Ambitionsniveau 2:Der gennemføres en fokuseret indsats for CO2-reduktioner i transport- og 

energisektoren, der står for 86 % af CO2-udledningerne i Frederikssund. Klimaindsatsen 

indeholder desuden indsatser i ambitionsniveau 3. Det anslås, at den samlede ressourceindsats 

består af 4 årsværk; dvs. 2 mere end, hvad der i dag er afsat.

Ambitionsniveau 3: Der gennemføres en klimaindsats, hvor der er fokus på egen drift og 

gennemførelse af kampagner i fællesskab med kommunerne i hovedstadsregionen. Indsatsen vil 

kunne gennemføres med nuværende årsværk.

Anbefaling (ambitionsniveau 2).

Det anbefales, at der frem mod 2025 arbejdes ud fra ambitionsniveau 2, da det er vigtigt at 

igangsætte initiativer i energi- og transportsektoren nu, da indsatserne er langsigtede og kræver 

strategisk planlægning. Indsatser for at omstille transport og energisektoren har størst effekt, da 

potentialet er højest.

Det anbefales desuden, at klimaindsatsen opdeles i etaper, således at den kommende 

klimahandleplan omhandler indsatser i perioden fra 2020-2024 (og inkludere indsatser fra 

klimahandleplanens del 1- Fossilfri virksomhed). Hvert år fremlægges en statusrapport, som 

følger op indsatserne og inddrager eventuelle nye indsatser som følge af indsatser fra fx DK2020-

initiativet eller statslige rammebetingelser ændres.

I 2024 foretages en evaluering af den hidtidige indsats i forhold til fremtidige ambitionsniveau, 

ressourcer mv. med henblik på at fastlægge rammerne for klimahandleplan 2025-2029. 

Tilsvarende foretages en evaluering i 2029 med henblik på at fastlægge rammerne for 

klimahandleplan 2030-2045.

Økonomi

Sagen har ikke bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:



Drøfte sagsfremstillingen og komme med input til, hvorledes klimaindsatsen skal prioriteres.1. 

Beslutning

Drøftet.

Udvalget anbefaler niveau 2 samt tæt og tidlige involvering af erhvervslivet. Desuden anbefaler 

udvalget, at der nedsættes § 17.4 udvalg om emnet.

Kortlægning af drivhusgasudledninger•

Idekatalog•

Dagsordenpunkt 14 om klimaindsatsen Teknisk Udvalg den 030221•

Forslag til klimaindsatsen•

Klimastrategi 2019•

53  Tillæg om Grøn Omstilling til Erhvervs- og Vækstpolitik samt handleplan i høring

Sagsfremstilling

Nærværende sagsfremstilling omhandler tillæg om Grøn Omstilling til Erhvervs- og 

Vækstpolitikken og tilhørende handleplan (bilag).

Frederikssund Kommunes fagudvalg har med denne sag mulighed for at komme med høringssvar 

til tillæg om Grøn Omstilling.

Grøn omstilling tilføjes Erhvervs- og vækstpolitikken og den tilhørende handleplan

I forbindelse med den politiske behandling og tidligere høring om Erhvervs- og Vækstpolitikken 

har Frederikssund Erhverv og flere politiske partier i Byrådet ønsket et fokus på ”den grønne 

omstilling”. En formulering om grøn omstilling er på den baggrund tilføjet som tillæg til Erhvervs- 

og Vækstpolitikken og den tilhørende handleplan.

Til Vækstudvalgsmødet den 4. marts 2021 besluttede udvalget at sende tillægget vedrørende 

"grøn omstilling" i Erhvervs- og Vækstpolitikken i høring i kommunens fagudvalg og i offentlig 

høring fra den 5. marts til den 4. april 2021.

Høringsmaterialet

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9a4cae27-0a9e-4f84-b696-2670648017d9/document/9578ce0e-7f44-465e-b8a9-e643246af3f7/kortlaegning-af-drivhusgasudledninger
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9a4cae27-0a9e-4f84-b696-2670648017d9/document/f3b90633-17ec-4517-896c-bd2171dacc33/idekatalog
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9a4cae27-0a9e-4f84-b696-2670648017d9/document/90edd7b1-76c6-496b-a4f9-3844a734f493/dagsordenpunkt-14-om-klimaindsatsen-teknisk-udvalg-den-030221
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9a4cae27-0a9e-4f84-b696-2670648017d9/document/063f4579-c7b7-46ea-851c-5a26e5d04e6a/forslag-til-klimaindsatsen
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/9a4cae27-0a9e-4f84-b696-2670648017d9/document/50681b6e-7ea1-4712-a2b6-d656fd214d56/klimastrategi-2019
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http://www.frederikssund.dk/#item-53
http://www.frederikssund.dk/#item-53
http://www.frederikssund.dk/#item-53
http://www.frederikssund.dk/#item-53


Der er to tillæg om Grøn Omstilling. Et tillæg for Erhvervs- og Vækstpolitikken, hvor det andet 

tillæg er for Erhvervs- og Vækstpolitikkens handleplan. Det er disse to tillæg om Grøn Omstilling 

(bilag), som kommunens fagudvalg har mulighed for at komme med høringssvar til.

Erhvervs- og Vækstpolitikken (bilag) blev godkendt af Byrådet i efteråret 2019, hvor dertilhørende 

handleplan (bilag) blev godkendt af Vækstudvalget i september 2020. Disse to dokumenter er 

vedlagt sagen til orientering.

Den videre proces

Vækstudvalget vil på et ekstraordinært udvalgsmøde medio april drøfte høringssvarene med 

henblik på videresendelse til Økonomiudvalget og Byrådet og evt. tilretning af bilaget.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Drøfte tillæg om Grøn Omstilling.1. 

Eventuelt komme med høringssvar til tillæggene om Grøn Omstilling til Erhvervs- og 

Vækstpolitikken og dertilhørende handleplanen.

2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1: Drøftet.

Indstillingspunkt 2: Udvalget anbefaler, at erhvervslivet er en tæt og aktiv del af den grønne 

omstilling. Dette ønskes skrevet ind i erhvervspolitikken

Erhvervs- og Vækstpolitik i Frederikssund Kommune vedtaget i Byrådet 27-11-2019•

Tillæg Grøn Omstilling (EV-Pol) 05-02-2021 UDKAST•

Handleplan for Erhvervs- og Vækstpolitikken GODKENDT af VÆK 10-09-2020 v2•

Tillæg Grøn Omstilling (handleplan) 05-02-2021 UDKAST•

54  Parkteatret - Frederikssund Kommunes egnsteater

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/f324444c-30da-4191-8797-9c1fc332e2aa/document/ab83000d-02fe-4495-8d41-4d70e8bb9984/erhvervs-og-vaekstpolitik-i-frederikssund-kommune-vedtaget-i-byraadet-27-11-2019
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/f324444c-30da-4191-8797-9c1fc332e2aa/document/d2829b1a-5b5c-4420-8bd3-be14372c5914/tillaeg-groen-omstilling-ev-pol-05-02-2021-udkast
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/f324444c-30da-4191-8797-9c1fc332e2aa/document/febdd610-96a7-402c-8b78-b57a0e482017/handleplan-for-erhvervs-og-vaekstpolitikken-godkendt-af-vaek-10-09-2020-v2
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/f324444c-30da-4191-8797-9c1fc332e2aa/document/c9184a6b-89b0-4be4-b760-8161788e508f/tillaeg-groen-omstilling-handleplan-05-02-2021-udkast
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Sagsfremstilling

Den 1. januar 2021 blev Parkteatret – Frederikssund Kommunes egnsteater en realitet. Forinden 

var aftalen underskrevet og bestyrelsen konstitueret.

Se vedlagt bilag over bestyrelsen.

Ifølge samarbejdsaftalen med Frederikssund Kommune skal Frederikssund Kommune have en 

status to gange årligt. Da dette er den første, rummer den en del.

Parkteatret har indsendt:

1. Strategiplan

2. Budget (januar 2021-30. juni 2022)

3. Budgetbemærkninger

4. Aktivitetsplan (januar 2021-30. juni 2022)

De tre dokumenter beskriver de mange tiltag Parkteatret allerede har sat i værk, samt de 

aktiviteter og samarbejder, som er planlagt og som skal udfoldes i den kommende periode.

Administrationen har afholdt et møde den 3. februar 2021 med Parteatret i forbindelse med denne 

status.

I aftalen med teatret fremgår det, at Parkteatret årligt med udgangen af september skal indsende:

1. det af bestyrelsen godkendte reviderede regnskab, revisionsprotokollat og ledelsesberetning for 

det afsluttede regnskabsår. Dokumenterne skal efter godkendelse af kommunen og inden for fem 

måneder indsendes til Slots- og Kulturstyrelsen.

2. aktivitets- og budgetplan for den kommende sæson

Angående afleveringsfristen for aktivitets- og budgetplanen for den kommende sæson, fremlagde 

Parkteatret på mødet den 3. februar et ønske om, at deadline årlig herfor blev flyttet til 1. marts. 

Parkteatret ønsker deadline flyttet, så den ikke falder sammen med revideret regnskab m.m. 

Derudover vil aktivitetsplan- og budget være mere opdateret, da den gælder for den efterfølgende 

sæson 1.juli -30. juni. Godkendes dette fremlægges planen første gang marts 2022.



Således vil Fritids- og Kulturudvalget på oktobermødet få fremlagt regnskab, revisionsprotokollat 

og ledelsesberetningen.

På aprilmødet vil aktivitets- og budgetplan for den kommende sæson blive fremlagt.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Status på aktiviteterne tages til efterretning.1. 

Ønsket om at flytte deadline for aflevering af budget- og aktivitetsplan til 1. marts 

imødekommes.

2. 

Beslutning

Indstillingspunkt 1: Taget til efterretning.

Indstillingspunkt 2: Godkendt.

Underskrevet egnsteateraftale•

Bestyrelsen for Parkteatret•

Strategiplan_Parkteatret Frederikssund Kommunes Egnsteater•

BudgetParkteatret1.1.2021-30.6.2022•

Budgetkommentarer til budget 1•

Aktivitetsplan_1.1.2021_30.6.2022•

55  Parkteatret rammeaftale for varetagelse af dramaskole

Sagsfremstilling

Fritids- og Kulturudvalget bemyndigede på deres møde den 4. februar 2021 (sag nr. 19) 

administrationen til at lave en aftale med Parkteatret med henblik på at varetage dramskolen, som 

et led i samarbejdet mellem Musikskolen og Willumsens Museum.

På baggrund af et møde mellem Parkteatret, Musikskolen og Willumsens Museum anbefaler 

administrationen, at Parkteatret udvikler og gennemfører to typer hold:

Opretter et dramahold à 12 x 2 timer for børn i alderen 9-12 (ca.). Holdet gennemføres i enten •

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/bb3dbf7c-334e-4db4-957f-8110aba48509/underskrevet-egnsteateraftale
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/8d2e57aa-5395-4d1d-866e-5cc6b0c01218/bestyrelsen-for-parkteatret
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/422e177f-b616-4914-898f-a7db064fe3f7/strategiplan_parkteatret-frederikssund-kommunes-egnsteater
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/4dfafde7-d661-4697-a4e4-6d2fa7844e86/budgetparkteatret112021-3062022
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/b489e553-2862-4503-9f0a-cc3544f891ca/budgetkommentarer-til-budget-1
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/ea0b9221-4760-443b-b95a-30b7885b8bf9/document/dae99118-5954-4a24-b6f0-8e5f5ad6c480/aktivitetsplan_112021_3062022
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efterårs- eller forårssæsonen. Der skal være 12 deltagere på holdet og en deltagerbetaling på 

250 kr.

Opretter dramaforløb for øvede elever, der ønsker at gøre sig dygtigere inden for skuespil, 

manuskriptskrivning, instruktion, lyd eller lys. Dramaskolens undervisning tilrettelægges ud fra 

deltagernes behov. Deltagerne modtager 24 timers undervisning, hvoraf en del af dette er en 

afsluttende performance, som er udviklet i samarbejde med elever fra Musikskolen og eller 

Willumsens Billedskole. Der skal være imellem 6-20 deltagere på holdet og en samlet 

deltagerbetaling på 3.000 kr. på dette hold.Amatørscenerne er orienteret om ideen og er 

inviteret til at komme med inputs, der kan gøre indholdet relevant for nogle af deres elever med 

henblik på rekruttering såvel som udbytte.

•

Formålet med de to hold er at etablere et dramatilbud i Frederikssund By for de mindste og være 

med til at udvikle kreative miljøer og møder for og med de ældste børn/unge.

Parkteatret modtager et tilskud på 42.000 kr. til gennemførelse af dramahold og forløb. Derudover 

forventes en deltagerbetaling, der ved 12 elever pr. hold summer til i alt 6.000 kr.

Udvikling og fælles tiltag med Musikskolen og Billedskolen er indeholdt i dette beløb.

På mødet mellem de tre institutioner blev det besluttet at udvikle et fællesskab om for 

arrangementer og visninger, som undervisere fra de tre institutioner sammen med elever står bag. 

Foreløbigt stiles der mod 2-4 fælles visninger om året med henblik på at skabe et tværfagligt 

udviklings- og møderum. Setuppet for de fælles arrangementer og visninger skal have et navn, og 

de tværfaglige projekter skal afprøves og udvikles. Det arbejde er sat i gang.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser, idet dramahold-tilskud til Parkteatret dækkes 

inden for Fritids- og Kulturudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Dramaskolens forslag til holdstruktur og godkendes.1. 

Beslutning

Godkendt.



56  Covid 19 og aftenskolerne

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven § 8, 11, 23 og 24.

Folkeoplysningslovens bekendtgørelse § 10.

Retningslinjer for tilskud til voksenundervisning Frederikssund Kommune.

Bekendtgørelse om visse midlertidige foranstaltninger for den frie folkeoplysende virksomhed som 

led i forebyggelse og afhjælpning i forbindelse med Covid-19.

Sagsfremstilling

Sagen er oversendt fra Folkeoplysningsudvalget.

På henstilling fra Kulturministeriet og KL er der i Frederikssund Kommune tidligere truffet 

beslutninger, der har til formål at hjælpe aftenskolerne i Frederikssund Kommune gennem 

Coronakrisen. Således er det indstillet af Folkeoplysningsudvalg og efterfølgende godkendt i 

Fritids- og Kulturudvalget, at der i 2020 blev iværksat en række støtteordninger.

Alle støtteordningerne er ske med afsæt i "Bekendtgørelse om visse midlertidige foranstaltninger 

for den frie folkeoplysende virksomhed som led i forebyggelse og afhjælpning i forbindelse med 

Covid-19".

Bekendtgørelsen havde oprindeligt kun virkning for året 2020, men da restriktionerne fortsætter 

ind i det nye år, udstedte Kulturministeriet en ændringsbekendtgørelse, som forlænger dens 

virkning til udgangen af februar 2021. I et brev til kommunerne i januar opfordrer Kulturministeren 

kommunerne til at forlægge deres støtteordninger til aftenskolerne. I brevet informeres der om, at 

der arbejdes på muligheden for at forlænge bekendtgørelsen yderligere. Ministeriet her på 

nuværende tidspunkt ikke meldt ud, om bekendtgørelsen virkning forlængelse til efter den 28. 

februar 2021.

Administrationen anbefaler derfor, at støtteordningerne omkring regnskabsaflæggelse for 

aftenskolerne forlænges til og med udgangen af februar 2021, og at den efterfølgende forlænges i 

perioden 1. marts - 30. juni 2021 under forudsætning af, at der er lovhjemmel herfor.

http://www.frederikssund.dk/#item-56
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Det drejer sig om følgende (gældende for perioden 1. januar - 28. februar 2021 / 1. marts - 30. juni 

2021):

For perioden ses der bort fra følgende kriterier i lovgivningen om tilskud til aftenskolerne:

at der skal være gennemført en egentlig undervisning/aktivitet for, at det er 

tilskudsberettiget.

1. 

at der ses bort fra bestemmelsen om, at der skal foreligge en deltagerbetaling.2. 

at der dispenseres fra reglen om, at der maksimalt kan ydes tilskud til lederløn på 13 % af 

den udbetalte lærerløn.

3. 

Herudover ændres følgende i forhold til "Retningslinjerne for tilskud til voksenundervisning" 

Frederikssund Kommune:

der dispenseres i perioden fra tilskudsbrøken for almen undervisning fra 1/3 til 1/2.1. 

der dispenseres fra tilskudsbrøken for undervisning af handicappede fra 7/9 til 8/9.2. 

aftenskolerne kan ved afregning af tilskuddet for 2021 medregne alle udgifter, som kan 

henføres til undervisningen og ikke kun den afholdte løn til ledere og lærer i den nævnte 

periode.

3. 

Ovenstående tiltag vil medføre, at "Retningslinjer for tilskud til voksenundervisning Frederikssund 

Kommune" midlertidigt sættes ud af kraft i første halvdel af regnskabsåret 2021, hvilket kræver en 

godkendelse i Fritids- og Kulturudvalget.

Hvis det viser sig ved regnskabsaflæggelse, at de tilskudsberettigede udgifter er mindre end 

tilskudstilsagnet, vil der skulle ske tilbagebetaling. Ligeledes forudsætter det, at det samlede 

tilskud til løn og andre udgifter ikke kan overstige det beløb som er fastsat som tilskudstilsagn 

2021 for den enkelte aftenskole.

Det forudsættes, at eventuelt tildelt støtte fra andre statslige hjælpepakker modregnes i 

aftenskolernes regnskab, og at det af regnskabet fremgår, hvis aftenskolen har modtaget andre 

tilskud, herunder fra de statslige hjælpepakker.

Fortsat sagsbehandling i Fritids- og Kulturudvalget 8. april 2021:

I forlængelse af Styrelsesvedtægten for Frederikssund Kommune skal Fritids- og Kulturudvalget 

træffe beslutninger om ændring af tilskudsregler på det folkeoplysende område. Derfor 

oversendes dagsordenspunktet til godkendelse i Fritids- og Kulturudvalget.



Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Center for Kultur og Fritid indstiller, at Folkeoplysningsudvalget over for Fritids- og Kulturudvalget 

anbefaler, at:

De i sagsfremstillingens nævnte støtteordninger til aftenskolerne forlænges til udgangen af 

februar 2021.

1. 

De i sagsfremstillingens nævnte støtteordninger til aftenskolerne forlænges til udgangen af 

juni 2021, såfremt der er lovhjemmel for det.

2. 

Fortsat indstilling Fritids- og Kulturudvalget 8. april 2021. pkt. 58:

Kultur og Fritidschefen indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

1. De i sagsfremstillingens nævnte støtteordninger til aftenskolerne forlænges til udgangen af juli 

2021.

Historik

Beslutning, Folkeoplysningsudvalget, 17. marts 2021, pkt. 12:

Indstillingspunkt 1-2: Anbefales.

Støtteordningerne forlænges indtil udgangen af juli 2021, jvf. brev fra Kulturministeriet af 17. marts 

og bekendtgørelsesændring af 15. marts. begge vedlægges som bilag ifm. referatet.

Beslutning

Godkendt.

Brev til alle borgmestre og udvalgsformænd.pdf•

Bekendtgørelse om visse midlertidige foranstaltninger for den frie•

Retningslinjer for tilskud til voksenundervisning Frederikssund Kommune•

Ændringsbekendtgørelse.pdf•

Brev til borgmestre og udvalgsformænd.pdf•

http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/80e9fdea-dc0d-4182-98f0-ae914721be1e/document/8a3fa585-ea99-4823-b4a2-28f8282eaf3f/brev-til-alle-borgmestre-og-udvalgsformaendpdf
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/80e9fdea-dc0d-4182-98f0-ae914721be1e/document/3180479f-c4f9-49e8-ac6b-2be34854e391/bekendtgoerelse-om-visse-midlertidige-foranstaltninger-for-den-frie
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/80e9fdea-dc0d-4182-98f0-ae914721be1e/document/47b178f0-f0b5-4c9f-8092-0fde5068fa41/retningslinjer-for-tilskud-til-voksenundervisning-frederikssund-kommune
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/80e9fdea-dc0d-4182-98f0-ae914721be1e/document/930150b8-df95-4962-a6ba-00898c2ecc39/aendringsbekendtgoerelsepdf
http://www.frederikssund.dk/api/agendaitem/80e9fdea-dc0d-4182-98f0-ae914721be1e/document/e548b6c3-b086-4858-a73e-6daa48bce7c8/brev-til-borgmestre-og-udvalgsformaendpdf


57  Maritimt center - fondsemner

Sagsfremstilling

Byrådet besluttede på møde den 16. december 2020 i sag nummer 257 at give interessenterne, 

fra den tidligere proces om maritimt center, i Frederikssund Lystbådehavn bemyndigelse til at 

søge fondsmidler frem til 1. oktober 2021. Desuden besluttede Byrådet, at emner for disse 

fondsansøgninger skulle godkendes af Fritids- og Kulturudvalget, inden de danner grundlag for 

ansøgninger til relevante fonde.

Interessenterne om det maritime center i Frederikssund Lystbådehavn består af Frederikssund 

Lystbådehavn, Frederikssund Sejlklub, Frederikssund Juniorsejlcenter Frederikssund Roklub, 

Søspejderne - Ege Divisionen og Ungdomsskolen Campus U10. Frederikssund Vinterbadere har 

valgt ikke længere at deltage i projektet, da de ser frem til etableringen af Kultur- og Havnebadet 

og deres aktiviteter der.

Interessenterne har udarbejdet en prioriteret list med emner til fondssøgning. Listen er vedlagt 

som bilag.

Emnerne er prioriteret af interessenterne i følgende rækkefølge. Under hvert emner er eksempler 

på hvad det kan indeholde:

1. Nødvendige udendørs faciliteter for foreningerne

- flydebroer, slæbesteder, masteskur, klargøringsplads for alle bådtyper - handicapvenlig adgang 

til både og joller - flydende garage til følgebåde.

Dette omfatter faciliteter, som interessenterne oplever som nødvendigheder ved etablering af et 

Maritimt Center.

Disse indgår ikke i den økonomiske ramme fra projektoplægget fra WERK. Hvis der ikke kan 

rejses fondsmidler til disse tiltag, skal byrådet træffe beslutning om, hvorvidt de skal prioriteres i 

det endelige projekt.

2. Udvidelse af bygning

Dette omfatter elementer, som ikke er medtaget i det oprindelige oplæg til projektbeskrivelse, men 

som i følge interessenterne ikke desto mindre er ønskelige, fordi de styrker foreningslivet.
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Eksempelvis: - store fælleslokaler - fælles værksted - isbod, kaffebod, spisested

Disse indgår ikke i den økonomiske ramme fra projektoplægget fra WERK. Hvis der ikke kan 

rejses fondsmidler til disse tiltag, skal byrådet træffe beslutning om, hvorvidt en eller flere 

udvidelser skal prioriteres i det endelige projekt.

3. Livskvalitet for borgere og turister

Interessenterne ønsker, at et maritimt center skal styrke Frederikssund og Fjordlandet som 

turistdestination, og at det fremtidige havnemiljø kommer alle borgere til gode.

Eksempler på støtteobjekter: - hyggesteder, legepladser, yogaplads, scene, shelters, bålpladser, 

udekøkkener. - selvbetjente aktiviteter som f.eks. gåpåline, trækfærge, vandpolo, 

dykkervandrerute, vandkigge-platform, grejhotel, osv

Disse indgår ikke i den økonomiske ramme fra projektoplægget fra WERK. Hvis der ikke kan 

rejses fondsmidler til disse tiltag, skal byrådet træffe beslutning om, enkelte af disse skal 

prioriteres i det endelige projekt.

Med det fremsendte oplæg ønsker interessentgruppen, at Fritids- og Kulturudvalget godkender, at 

de kan søge om støtte til de beskrevne emner.

Såfremt udvalget godkender oplægget og der opnås tilsagn om fondsstøtte til et eller flere af 

ovenstående tiltag, vil disse blive søgt indarbejdet i projekterne for både det Maritime Center og 

for planen for Frederikssund Lystbådehavn.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for Kultur og Fritid indstiller til Fritids- og Kulturudvalget, at:

Listen over emner til fondssøgning, som vedlagt i bilag, godkendes.1. 

Beslutning

Godkendt.

Faciliteter som er egnede til fondsstøtte.pdf•
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58  Orientering om henvendelse om Grønt Colosseum (Slangerup Speedway)

Sagsfremstilling

Til udvalgenes orientering, har administrationen modtaget henvendelse fra Slangerup Speedway 

Klub om udvikling af området ved speedwayklubben i Hørup Ruder. Slangerup Speedway Klub 

oplyser, at de er i dialog med foreninger i området for et fælles projekt med fælles klubhus og 

udvikling af volde og tilskuerfaciliteter. I efteråret 2020 modtager administrationen indledende 

idémateriale fra Slangerup Speedway Klub om udviklingen af området.

Administrationen har i efteråret 2020 afholdt dialogmøde med områdets foreninger, hvor 

speedwaybanens ønsker til udvikling blev drøftet.

Speedwayklubben har store ambitioner for udvikling af speedwayklubbens faciliteter. Der er blandt 

andet et ønske om at etablere et fælles klubhus, forbedre sikkerhedsforhold og udvide antallet af 

tilskuerpladser, så der kan afholdes større speedwayarrangementer. Det indledende 

skitsemateriale fra Slangerup Speedway Klub viser, at eksisterende støjvolde ønskes udvidet og 

bearbejdet, så det kan rumme siddepladser til tilskuere. Projektet forudsætter tilkørsel af store 

mængder jord.

Administrationen har, på baggrund af det indledende skitse- og projektmateriale med forskellige 

idéer fra Slangerup Speedway Klub, afdækket en række myndighedsforhold, der kræves nærmere 

belyst, førend administrationen kan anbefale det videre forløb.

Undersøgelser af myndighedsforholdene pågår i administrationen, og sagen vil blive fremlagt til 

politisk behandling, når vurdering på det foreliggende grundlag er klar.

Økonomi

Nærværende sag har ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Indstilling

Centerchefen for By og Landskab indstiller til Plan- og Miljøudvalget og Fritids- og Kulturudvalget 

at:

Sagen tages til efterretning.1. 
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Historik

Plan- og Miljøudvalget, 6. april 2021, pkt. 58:

Taget til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning.

59  Henvendelse om mulig etablering af padeltennisbaner i Idrætsbyen

Sagsfremstilling

Administrationen har den 24. marts 2021 modtaget følgende henvendelse pr. mail fra Jesper 

Wittenburg (A) og Michael Tøgersen (V).

I samarbejde anmoder Jesper Wittenburg (A) og Michael Tøgersen (V), hhv. formand for og 

medlem af Fritids- og Kulturudvalget (FKU) om at få optaget en sag på udvalgets møde i april 

2021, vedr. etablering af padeltennis i Frederikssund Idrætsby.

Baggrund.

En ny forening, Frederikssund Padeltennis, etableret i starten af 2021, har ansøgt udvalgets 

Idræts- og Spejderfacilitetspulje (ISf-pulje) om etablering af fire baner til padeltennis i 

Frederikssund Idrætsby. Ansøgningen er planlagt, til at blive behandlet på FKUs møde i juni 

sammen med eventuelle andre ansøgninger til ISF-puljen.

I dagspressen har vi (Michael og Jesper) kunnet læse at foreningen på rekordtid har fået mere 

end 100 medlemmer, hvilket for os betyder, at der er et stort behov for padeltennis. Et behov, vi 

ønsker at imødekomme, hvis det er muligt.

Samtidig er vi vidende om, at omkostningerne til etablering af blot to af de fire baner langt vil 

overstige det resterende rådighedsbeløb i ISf-puljen for 2021.

Accept af padeltennis-foreningens ansøgning vil derfor betyde, at ISf-puljen tømmes, og FKU 

derfor ikke kan støtte andre projekter fra såvel idræts- som spejderforeninger i 2021, hvilket vi 

anser for meget uhensigtsmæssigt.

Derfor er vi enige om, at FKU hurtigst muligt får drøftet, hvordan vi kan imødekomme.
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Jesper Wittenburg (A) og Michael Tøgersen (V) anmoder på baggrund af ovenstående FKU om at 

tage stilling til, hvorvidt udvalget ønsker udarbejdelse af en sag til behandling i udvalget hurtigst 

muligt (maj/juni 2021), der afdækker, dels

- hvad det vil koste at etablere een, to eller fire padeltennisbaner i Frederikssund Idrætsby,

- hvor i idrætsbyen disse baner kan placeres, i forhold til gældende lokalplan og evt andre regler 

og bestemmelser for idrætsbyen,

- hvilke finansieringsmuligheder der er for etablering af padeltennis i Frederikssund Idrætsby, så 

ansøgningen ikke belaster ISf-puljen for 2021.

Beslutning

Drøftet, idet udvalget ønsker en sag fremlagt senest juni 2021, hvor de tre emner belyses under 

hensyntagen til genbesøget af helhedsplanen for Idrætsbyen.

60  Henvendelse om mulig etablering af kunstgræsbane i Jægerspris

Sagsfremstilling

Administrationen har den 23. marts 2021 modtaget følgende henvendelse fra Jesper Wittenburg 

(A).

Formand for Fritids- og Kulturudvalget, Jesper Wittenburg (A) anmoder om at få optaget en sag 

på Fritids- og Kulturudvalgets møde i april 2021 vedr. etablering af en kunstgræsbane i 

Jægerspris.

Baggrund.

Den tidligere grusbane på Jægerspris IK (JIK) anlæg på Møllevej er tilbage i 2012 omdannet til en 

græsbane. Banen fremstår nu (2021) i meget ringe stand, idet der ikke kan gro græs på det 

eksisterende underlag, fordi græsrødder ikke kan fæstne sig på det nuværende underlag.

En nylig dialog mellem JIK’s ledelse og Jesper Wittenburg (A) har afdækket, at JIK’s ledelse 

ønsker at få etableret en kunstgræsbane fremfor som tidligere ønsket at få oprenset den 

nuværende bane helt og få etableret en ny velfungerende græsbane.

Jesper Wittenburg (A) anmoder på denne baggrund udvalget om at tage stilling til:
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- hvorvidt der udarbejdes en sag til behandling i udvalget i juni måned, der belyser, hvad det vil 

koste at etablere en kunstgræsbane på den pågældende bane i Jægerspris. Dette med henblik på 

at oversende sagen om etablering af en kunstgræsbane til budget 2022.

- hvorvidt eventuelle omkostninger i forbindelse med undersøgelsen - op til maximalt kr. 50.000 - 

kan finansieres af midler fra udvalgets Idræts- og spejderfacilitetspulje.

Beslutning

Drøftet, idet udvalget ønsker en sag fremlagt senest juni 2021, der belyser hvad den forventede 

anlægsudgift af en kunstgræsbane på den pågældende bane i Jægerspris vil være.

Der udarbejdes samtidig en kapacitetsvurdering af kommunens kunstgræsbaner.

Der afsættes 15.000 kr. til arbejdet fra Idræts- og Spejderfacilitetspuljen.

61  Meddelelser

Sagsfremstilling

Kommende arrangementer

Indvielse af lysanlæg på tennisbanerne i Slangerup 7. april•

Indvielse af aktivitetsbånd i Jægerspris•

•

Kumla inviterer til Venskabsbybesøg 1.-3. september 2021•

Statusbrev for projekt Børneliv i sund balance er vedlagt som bilag•

Sagsliste til kommende møder er vedlagt som bilag•

Svømmehalsaktiviteter i en lukkeperiode•

Adgang for vare- og handicapkørsel til Idrætsbyen. Kontaktinfo til Frederikssund Idrætsanlæg 

står på skiltet på parkeringspladsen på Bonderupvej.

•

Beslutning

Aktiviteter i parken ved Willumsen Museum udvikles og gennemføres med støtte fra Realdania. 

Herunder mulighed for mere vild natur i parken.

Medlemstalsopgørelsen offentliggjort af DIF/DGI for 2020 viser, at foreningerne i Frederikssund 

Kommune holder niveau i forhold til 2019.

Taget til efterretning.

Status til politiske udvalg for projekt Børneliv i sund balance_Marts2021.pdf•
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Sagsliste Fritids- og Kulturudvalget april 2021•

62  Parkteatret - godkendelse af ansættelsesaftale med teaterledelsen (Lukket punkt)

Godkendt.

63  Underskrifter

Sagsfremstilling

Dette punkt erstatter det fysiske underskriftark.

Når der trykkes godkendt, svarer det til, at underskriftarket er underskrevet.

Beslutning

-
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